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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 

 
 

 

Referat af 9. ordinære møde i skolebestyrelsen 

skoleåret 2019/20  
 

Onsdag d. 24. juni 2020 kl. 16.30–19.00  

Til stede: Torben Vorstrup (skoleleder), Camilla Castella (forældrerep.), Aksel Koye (forældrerep.), 

Sebastian Horst (SB-formand), Nicolaj Drøschler (forældrerep.), Ellen Mølgaard (forældrerep.) Camilla 

Kjøller (Souschef og referent), Sofie Erdmann (forældrerep) Tania Larsen (medarbejder rep), Laura 

(elevrep), Andreas (elevrep), Allan Meldgaard (forældrerep.) 

Ikke til stede: René Østergaard Larsen (medarbejder rep) 

 

Dagsorden 

1.  O Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt 

 

Sebastian 

(16.30) 

2.  O Meddelelser fra formanden 

• Der er skolebestyrelsesvalg på ca. halvdelen af skolerne i Kbh. Komm., 

hvor man har forskudt valg, dvs. hvert andet år. Det har vi ikke på LPS. 

Efteråret har i den forbindelse flere kurser for nye SB-medlemmer, man 
kan deltage selvom man ikke er nyt medlem. Det vigtigste at notere er 

Skole og Forældre Københavns Efterårskursus 25.-26. september. 

Nærmere detaljer fås hos Formanden. 

Sebastian  

(16.35) 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen, herunder status på genåbning og skemaer for 

næste år 

• Ledelsen har været til møde i forvaltningen ang. angående indstillinger til 
specialområdet. Det er direktionens ønske, at der skabes en nedgang i 

indstillinger til området i hele København. LPS er ikke en skole, der er 

kendetegnet ved at have flere indstillinger end forventet for en skole på 

vores størrelse. 

• Status på genåbning: forløber fortsat fint. Seneste nyt er, at vi genåbner til 
august uden 1-meterreglen i klassen som enhed. Den gælder dog stadig 

hvis vi er flere klasser sammen. Generelt er der glæde at se hos eleverne, 

også de elever der nok ikke var så glade for at gå i skole forinden. 

• De almindelige skemaer og frikvarterer gælder altså fra august. 

• Alle skoler skal ifølge ny lovgivning anføre i deres kvalitetsrapport 
hvorledes midler er anvendt til at styrke den understøttende undervisning. 

Skolens kommentarer er sendt til Skolebestyrelsen som mail. 

• Henriette forelægger eksempler på klasseskemaer for de forskellige 

årgange til orientering for bestyrelsen. 

• Et nyt tiltag er at assistenternes fra BH kommer til at være 7 lektioner i 1. 

klasse sammen med klassens lærer. Der er forskellige kommentarer til 
dette. Et skolebestyrelsesmedlem mener, at det er ærgerligt, at det ikke er 

børnehaveklasselederen der kommer med op. Andre mener ,at det lyder 

som en rigtig god ide. 

Torben  

(16.40) 
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• Et output er at bestyrelsen ønsker at tage den understøttende undervisning 

op som et emne næste skoleår. 

 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

• Der bliver spurgt til medarbejdernes trivsel under denne periode. 

Medarbejderrepræsentanten svarer, at det er hendes indtryk at der er blevet 

løftet i flok og at lærerne stadig er ved godt mod. Lærerne har støttet 
hinanden og bakket hinanden op. 

• På baggrund af samtale mellem medarbejderrepræsentanten og SB 

fremsættes der ønske om fokus på evaluering af ”coronaperioden” 

René og Tania 

(16.50) 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 

• Det der startede, som en ren jubel over at vi ikke skulle i skole, har vendt 

sig til et ønske om at komme i skole og lære noget.  

• Vi har været meget mere ude på Kløvermarken og på tur. 

• Der har været meget mere bevægelse end der plejer at være, det har vi 

været glade for. 

Laura og Andreas 

(16.55) 

6.  D/B Status på principper for klassesammenlægninger 

Vi gør status på vores principper for klassesammenlægning: Fungerer de som de 

skal, og er der noget der skal ændres? Skoleledelsen indleder med at redegøre for 
hvordan principperne udmøntes i praksis. Herefter er ordet frit, og vi drøfter om vi 

ønsker ændringer. I fald vi når frem til substantielle ændringer, beslutter vi hvem 

der udarbejder en ændret tekst som kan sættes til godkendelse på næste møde. 
 

Skolelederen lægger ud med at sige, at skolen er tilfredse med principperne og 

synes at det fungerer godt, at principperne er retningsanvisende. Principper skal 

være ”brede” og ikke så detaljerede at det er en brugsanvisning. 
 

Herefter er der en drøftelse af eventuelle opstramninger nuanceringer og 

forbedringer af princippet: 
 

• SB medlem anbefaler at der informeres ved skolestart at det kan være en 

mulighed at det sker, og hvad principperne går ud på – således at man ikke 

er overrasket over at der sker klassesammenlægning. 

• På nogle skoler laver man ny klassedannelse ved indgangen til 
udskolingen, og det foreslås at overveje om det kunne være en ide for 

LPS? Der er dog ikke umiddelbart tilslutning hertil. 

• Kunne vi tilstræbe og muligvis nedfælde i principperne at der skal være så 

kort som muligt mellem beslutning/udmelding til effektuering. 

• Kan kontaktforældrenes rolle skrives ind i princippet 

• Elevperspektiv: det kan føles usikkert at skulle skifte klasse, og derfor er 

det ikke en fordel at trække processen i langdrag. 

• Kan man tænke tiden og processen før og efter sammenlægningen ind i 
princippet, så den opleves mere ensartet for forældre og elever (og ikke 

afhænger af hvad der lige sker i den enkelte klasse)? 

• Det er vigtigt at processen for sammenlægningen er ensartet, det bør sikres 

gennem principperne. 

• Hvis der brydes op i klasserne, kan det også være godt at kigge på de 
forskellige lærerteam?  

• Måske skal KKFO’en og klubben tænkes ind i principperne – især hvis det 

handler om 3. årgang hvor der er overgang til klub. 

• Eleverne skal måske ikke spørges direkte om hvem de vil være sammen 

med, men de vil gerne inddrages i processen. 

• I forhold til ønsket om den hurtige ekspeditionstid har skolen også nogle 
overvejelser omkring hvornår der skal meldes ud til forældre og elever.  

• Fokus på kommunikation og klassens trivsel er afgørende. 

Torben m.fl. 

(17.00) 
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• Måske skal evaluering af klassesammenlægningerne skrives ind i 

princippet. 

Et udvalg bestående af Sebastian, Nicolai og Camilla K, skriver principperne 

igennem med udgangspunkt i ovenstående drøftelse, og præsenterer denne på et 

senere møde.  
 

7.  B Skolebestyrelsens beretning for skoleåret 2019/20 

Hvert år skal skolebestyrelsen lave en årsberetning der beskriver hvad man har 

lavet i årets løb. Vi drøfter udkastet til beretning (udsendes efterfølgende) mhp. 
godkendelse. 

 

Beretningen godkendes af Bestyrelsen, med en enkelt tilføjelse nederst side 5. 
Formanden laver pdf-fil og sender til skoleleder så den kan lægges op på skolens 

hjemmeside sammen med referaterne. 

 

Der drøftes hvordan beretningen kan nå ud til så mange som muligt. Der er forslag 
om at bruge den på forældrearrangement og forældremøder. Der træffes ingen 

beslutninger. 

  

Sebastian 

(17.20) 

8.  D Planlægning af skolens fødselsdag - hvad skal skolebestyrelsen lave?  

Skolens fødselsdag fejres som regel i august, og skobestyrelsen plejer at deltage 

med bod eller lign. Skoleledelsen fortæller hvad man overvejer at gøre på skolen, 

og vi drøfter hvad bestyrelsen kan gøre i år, og uddeler opgaver. Der vil jo 
muligvis være begrænsninger pga. Corona som gør at vi måske skal have både 

plan A og plan B. 

 
Da skolens fødselsdag ikke kan afholdes med så mange mennesker som vi plejer, 

bliver den alene et elevarrangement i år. Formen er ikke besluttet endnu. Men 

bestyrelsen har derfor ingen rolle i fødselsdagen år. 
 

Sebastian 

(17.40) 

9.  B Mødeplan næste skoleår 

Der var i dagsorden udsendt forslag til møder i følgende uger (samme antal som i 

år): 

• September, uge 35 (skolestart uge 33)  

• Oktober, uge 40 

• November, uge 45 

• December, uge 50 

• Januar, uge 4 

• Marts, uge 9 

• April, uge 15 

• Maj, uge 20 

• Juni, uge 25 
 

Vi vedtager onsdag som fast mødedag. Ugerne godkendes. 

Formanden åbner op for en genkonstituering på næste skoleårs første møde. 
Vi vil også genbesøge vores forretningsorden, årshjul og dagsordensform, da 

forvaltningen i efteråret udsender nyt materiale herom. 

 

Torben 

(17.55) 

10.  O Eventuelt 

• Det drøftes hvorledes bestyrelsen kan have en stemme på sensommerens 
forældremøder. 

• Der spørges ind til og fortælles om 9.kl- dimission som blev afholdt dagen 

forinden dette møde. 

 

Alle 
(18.10) 

11.  D Evaluering af mødet 

Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 

 

Sebastian 

(18.15) 
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Der er ikke så meget at bemærke ud over enighed om at det er godt at se hinanden 

rigtigt igen. 
 

12.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 

Torben berettede om ansættelser torsdag og mandag. 

 

Torben 

(18.20) 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 

 


